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 Protokół nr XI/2019 

przebiegu XI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 27 września 2019 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 14 Radnych. Nieobecni usprawiedliwieni byli radni Tomasz Klaczyński, 

Marek Mostowski i Wojciech Zajler. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

3. Mecenas Dominik Czubanowski. 

4. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących, a podstawą prawną do tego jest art. 6 ust. 1 lit. c 

rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych oraz art.15 ust. 1a ustawy o samorządzie 

powiatowym.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały.  

Przewodniczący zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt w sprawie udzielenia 

gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na działalność 

bieżącą Schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju. 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do porządku obrad. Rada Powiatu 

jednogłośnie (14 głosów za) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt. Po zmianie porządek 

przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z X sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu.  

5. Przedstawienie informacji za I półrocze 2019 r. o : 

a) przebiegu wykonania budżetu powiatu, 

b) kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o realizacji przedsięwzięć. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia zasadności petycji w interesie publicznym w sprawie 

wprowadzenia w Starostwie Powiatowym w Śremie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów.  

10. Oświadczenie Rady Powiatu w Śremie w sprawie poprawy komunikacji Śrem - Poznań. 
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11. Interpelacje i zapytania Radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że do protokołu z sesji nie wpłynęły 

uwagi Radnych.  

 

Protokół XI sesji z dnia 30.08.2019 r. został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie (14 głosów 

za). 

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik uzupełniła sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania 

uchwał Rady Powiatu stanowiące załącznik nr 4 do protokołu o informację, że w dniu 26 

września br. w Starostwie Powiatowym w Poznaniu zostało podpisane porozumienie dotyczące   

powierzenia powiatowi poznańskiemu zadania organizacji przewozów o charakterze użyteczności 

publicznej w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 

pasażerskich. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady przeszedł do punktu dotyczącego przedstawienia informacji za I półrocze 

2019 r. o: 

a) przebiegu wykonania budżetu powiatu, 

b) kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o realizacji przedsięwzięć. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że ww. informacje były 

przedstawiane i omawiane na posiedzeniach wszystkich Komisji. W związku z tym otworzył 

dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o realizacji przedsięwzięć 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2019 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska przedstawiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 

8 do protokołu. Dodała, że krótko przed sesją wpłynęło pismo zawiadamiające o dotacji na 
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działalność zespołu do spraw orzekania o niepełnosprawności, która nie została ujęta w 

autopoprawkach na kwotę 14.393 zł  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XI/88/2019 zmieniająca uchwałę budżetową na 2019 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu (13 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XI/89/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu (13 głosów za,  

1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej. 
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Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XI/90/2019 w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (14 głosów za) i stanowi załącznik nr 

11 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia zasadności petycji w interesie publicznym 

w sprawie wprowadzenia w Starostwie Powiatowym w Śremie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Przywara powiedział, że 31 lipca 

br. wpłynęła do starostwa Powiatowego w Śremie petycja w sprawie wprowadzenia Polityki 

Zarządzania Konfliktem interesów zgodnie z zaleceniami Centralnego Biura Antykorupcyjnego. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, w dniu 04 września br. dokonała oceny formalno-prawnej 

przedstawionych materiałów w petycji i podjęła uchwałę, w której opiniuje negatywnie 

uwzględnienie wniosków zawartych w petycji w interesie publicznym,  w sprawie wprowadzenia 

w Starostwie Powiatowym w Śremie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów i przekazuje 

jednocześnie Radzie Powiatu projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia zasadności petycji o której 

mowa. Dodał, że projekt uchwały, który Radni otrzymali mówi o tym, że nie uwzględnia się 

wniosków zawartych w petycji w interesie publicznym w sprawie wprowadzenia w Starostwie 

Powiatowym w Śremie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów. Petycja oraz uchwała Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji stanowią odpowiednio załącznik nr 1 i nr 2 do uchwały.  

Wnioskodawca składając petycję oparł się na dokumencie jakim jest poradnik Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego, który nie jest aktem prawnym i zalecenia tego poradnika nie są wiążące dla 

organów powiatu. W związku z tym, że nie jest to akt prawny nie ma możliwości wyznaczenia 

osoby odpowiedzialnej za realizację tej polityki. Rada Powiatu jak i wszystkie inne organy 

powiatu działają na podstawie aktów prawnych. Z pewnością zalecenia poradnika Centralnego 

Biura Antykorupcyjnego posiadają wartość praktyczną. Dlatego doceniając walory tego 

opracowania dokument ten zostanie udostępniony wszystkim Radnym w celu zapoznania się i 

ewentualnego wykorzystania w pełnieniu mandatu według uznania przez każdego Radnego.  

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub wstrzymuje się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XI/91/2019 w sprawie rozpatrzenia zasadności petycji w interesie publicznym w 

sprawie wprowadzenia w Starostwie Powiatowym w Śremie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów została podjęta przez Radę Powiatu (11 głosów za, 3 wstrzymujące się) i stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Oświadczenia Rady Powiatu w Śremie w sprawie poprawy komunikacji Śrem – 

Poznań. 

Przewodniczący poinformował, że przedstawił Oświadczenie na wczorajszej komisji budżetu, 

więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Oświadczenie Rady Powiatu w Śremie w sprawie poprawy komunikacji Śrem – Poznań  zostało 

podjęte przez Radę Powiatu (13 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

Radny Emil Majsner powiedział, że chciałby złożyć 1 zapytanie i 4 interpelacje. Zapytanie w 

sprawie ambulansu stacjonującego w Książu Wlkp. 

Następnie odczytał wszystkie interpelacje. Pierwsza interpelacja w sprawie ekspertyzy dotyczącej 

Szpitala Powiatowego w Śremie. 

Druga interpelacja dotyczy naprawy drogi powiatowej nr 4078P w Masłowie. 

Trzecia interpelacja dotyczy przycięcia drzew i krzewów wzdłuż dróg powiatowych. 

Czwarta interpelacja natomiast dotyczy działań Starostwa Powiatowego w związku z 

wysypiskiem śmieci w Pyszącej. 
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Radna Elżbieta Michalska złożyła interpelację dotyczącą przejścia dla pieszych na ul. Chopina 

w Śremie. Radna poinformowała, że taką interpelację składała już w ubiegłym roku natomiast 

pasy nie zostały odnowione przy wiosennym odnawianiu oznakowania.  

Dodała, że w czasie Budżetu Obywatelskiego, w którym radna była osobą wspierającą, otrzymała 

wiele sygnałów od osób mających problem z poruszaniem się. Osoby na wózkach inwalidzkich w 

Śremie nie mają możliwości poruszania się chodnikami. Problemem też jest zjeżdżanie z nich na 

ulicę. Radna zaczęła zwracać uwagę na ten temat. Powiedziała, że trzeba uzyskać informację od 

osób poruszających się na wózkach inwalidzkich co im przeszkadza po to, aby można było temu 

zapobiec. 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań.     

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że pan Radny złożył wiele interpelacji, gdzie na 2 z 

nich od razu odpowie. Na pierwszą dotyczącą wycinki krzewów i przycinania drzew Starosta 

powiedział, że to nie jest nowy temat, ponieważ PZD od wielu lat wykonuje te same czynności. 

Dodał, że pan Radny napisał ogólnie, nie wskazując miejsca, gdzie jest sytuacja wymagająca 

natychmiastowej interwencji. Starosta odpowiedział, że tego rodzaju prace są w planie PZD i są 

wykonywane.  

Na temat drugiej interpelacji dotyczącej miejscowości Masłowo Starosta powiedział Radnemu, że 

odpowiedź na pewno będzie negatywna, dopóki nie będzie wykonana droga na odcinku Kadzewo 

– Dolsk. Starosta dodał, że wie o tym pan sołtys Masłowa oraz była pani Przewodnicząca Rady 

Miasta i Gminy Dolsk, ponieważ to oni zablokowali możliwość sfinansowania drogi Kadzewo – 

Dolsk. Starosta wówczas powiedział, że dopóki nie będzie zrobiona droga Kadzewo – Dolsk, 

która jest priorytetem, to nie będzie zrobiona droga w Masłowie. 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i oświadczeń.  

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że w ostatnim czasie brał udział w 

dożynkach gminnych w Mechlinie oraz w uroczystości w Kościanie z okazji 100- lecia 

administracji powiatowej i 20 lat nowoczesnego powiatu. Przewodniczący powiedział, że z tej 

okazji również otrzymał dla powiatu medal okolicznościowy od pani Przewodniczącej Rady 

Powiatu Kościańskiego Iwony Bereszyńskiej. Na tej uroczystości było również kilka ościennych 

powiatów. Radni podjęli okazjonalną jubileuszową uchwałę. Odbył się również wykład doktora 

Jacka Pokładeckiego o samorządzie powiatowym. Przewodniczący poinformował, że również brał 

udział w 55-leciu Zespołu Szkół Technicznych w Śremie. 

Najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 24.10 (czwartek) natomiast sesja odbędzie się 25.10 

(piątek). 

Przewodniczący poinformował, że do Rady Powiatu wpłynęła petycja o interwencję w sprawie 

budowy hostelu dla bezdomnych mężczyzn przy Szkole Podstawowej w Nochowie.  Petycja 

zostanie przekazana do rozpatrzenia komisji skarg, wniosków i petycji. 

Również do Rady Powiatu wpłynęło pismo z Rady Powiatu Nowodworskiego w sprawie Domów 

Pomocy Społecznej. Pismo znajduję się w biurze rady i  stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1235. 
 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak 


